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מיסודם של הגאון ר' שמשון דוד פנקוס זצוק"ל והגאון ר' עזריאל טאובר זצוק"ל

הצעת יעול בהשתוות ותקשורת בין אישית עם בורא עולם...
בימים אלו אנחנו עדיין בעיצומו של מתח עצור... הכלה עדיין בדרך לחופה... אנחנו 
בישורת האחרונה ממש... הכל התחיל ביציאת מצרים ש'זכרתי לך חסד נעורייך אהבת 
כלולותייך לכתך אחרי במדבר בארץ לא זרועה...' זה התחיל טוב... מאז הספיקו להיות 
כמה פשלות... וימרו על ים בים סוף... ומשה רבינו מוליך אותנו על גחלים וכל הזמן 
עסוק ב'להרגיעו ישראל...' לשמר את הקשר העדין שמתפתח כאן... לסקל כל איזה 
ולהגיע כמה שיותר מהר למרגלות הר  התפתחות לא סימפטית... העיקר להתקדם 

סיני... 
ואכן באמת היו הרבה פשלות בין יציאת מצרים לקבלת התורה.. היו כמה וכמה פעמים 
מעידות... אבל איכשהו זה עבר... כל שריפה כובתה בזריזות... השדכן משה רבינו בסוף 

בסוף הצליח להביא אותנו להר סיני... 
בתקופה  עשו  ישראל  שעם  מה  רק  תסתכל  אם  עצמנו...  לבין  בינינו  באמת...  אבל 
הקצרה שבין יציאת מצרים למתן תורה... גם בים סוף, כמה פעמים וילונו... ועל אנא 

מאנתם ורפידים... אז למה הקב"ה ככה סלח להם על הכל?? 
רצינו  התורה!!  את  רצינו  רצינו!!!!  באמת  שבאמת  יודע  שהקב"ה  כנראה  כנראה... 
להידבק בו... רק אחרי הכל... יש לנו פה ושם קשיים... סו"ס היינו עד עכשיו עבדים... 
יודע  ה'  שבטוח...  מה  אבל  מוצדקת...  היא  כמה  ועד  הסיבה  בדיוק  מה  משנה  לא 
מחשבות וגולה עמוקות, ה' ידע שבאמת באמת אנחנו רוצים... ואם אנחנו רוצים, אז 

בסוף נסתדר... 
---

כעת!!! התמונה היא הפוכה!! כעת הגיע תורנו... עקרונית אנחנו כבר בגלות אלפים 
שנה... איפה זה תקוע? ה' כנראה עדיין לא מספיק 'השתכנע...' אנחנו מנסים לפעול 
ברחמים... מתפללים... עושים עצרות של 'תפילה על הגאולה' ועדיין זה מתעכב... ואם 

זה כ"כ הרבה שנים מתעכב... אז מה יתן לנו כח לא להתייאש מן הגאולה?  
התשובה היא: שבאמת באמת, אנחנו יודעים שהוא יתברך רוצה אותנו!! ומאוד מאוד 
רוצה אותנו!!! והוא רוצה אותנו עוד יותר ממה שאנחנו בעצמנו רוצים... ולכן לא משנה 
האם זה מתעכב ועד כמה זה מתעכב... בסוף יבא ה' לחננכם... כי לא יזנח לעולם ה'...

כנ"ל בתפילה... אם התפלל אדם ולא נענה יחזור ויתפלל שנא': קוה אל ה' חזק ויאמץ 
לבך וקוה אל ה'... שאל מי ששאל: מה יתן לי כח להמשיך לקוות לה'?? 

יותר ממך!!  התשובה היא: תבין ותפנים שבסוף בסוף ה' רוצה שתהיה מאושר עוד 
ואם הוא רוצה... אז גם אם עדיין מתעכב... אנחנו עוד נסתדר... כי למייעשה אנחנו 

משתווים... 
---

אחד הדברים שהכי עוזרים ליישר קמטים ולהסיר חסמים זו ההבנה שלמעשה שנינו 
אותו ראש ושנינו בסה"כ רוצים את אותה מטרה... וכך היה מעשה ביהודי שלא הסכים 
לתת גט לאשתו וישב בכלא במשך 13 שנים, עד שיום אחד הזמין אותו מרן ר' ניסים 
הגדול  היריב  את  גם  להביא  אפשר  שאפשר!!!  הבנה  מתוך  לביתו...  זצוק"ל  קרליץ 
ביותר למכנה משותף וסימפטיה עם היריב שלו... וישב שם ר' ניסים והקשיב לו ובכה 
איתו והבין אותו... ושניהם יחד הגיעו למסקנה שבני הזוג האלו מעולם לא התאימו... 
ואם ככה, אז שניהם דווקא נמצאים באותה סיטואציה בעצם זה שבדיוק שניהם כ"כ 
מתאים  לא  בנפרד  אחד  שכל  מזה  ביחד  סבלו  כ"כ  שניהם  וממילא  מתאימים!!  לא 
לשני... בקיצור... הלוך חזור... עד שהוא הביא אותו להבנה שאין מה לכעוס... ואדרבה... 

שניכם ביחד צריכים להתגרש ולא רק כל אחד בנפרד...
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המשך בעמ’ הבא

המשך מעמ’ 1

דבר המערכת

הרמב"ם במורה נבוכים מאריך לבאר מה הייתה ההסתייגות הכ"כ גדולה של משה רבינו בהתחלה 
וכי  לפרעה  אלך  אשר  אנוכי  מי  חושש...  כ"כ  הוא  למה  ממצרים?  ישראל  עם  את  ולהוציא  ללכת 
אוציא... והן לא יאמינו לי... מה יש?? זה נשמע כאילו... כאילו משה רבינו מתבייש... לא יודע מה 

להגיד... מה עומד מאחורי זה?? 
והרמב"ם אומר: שעד אותו יום!!! לא היה כזה מושג בעולם של בן תמותה שמופיע ביום בהיר ומודיע 

לעין כל: רבותי: אני הוא הדובר של אלוקים!!! זה היה חסר תקדים...
מה כן היה?? היו אנשים שקיבלו הוראות פרטיות מה'... כמו אברהם יצחק ויעקב שה' נגלה אליהם 
'אחד על אחד' ואמר להם מה שנוגע אליהם... וגם כשאברהם אבינו יצא לעולם הגדול לפרסם את 
בשם  הגיע  הוא  ה'...  של  הדובר  בתור  הגיע  לא  הוא  הבריות...  על  שמים  שם  ולהאהיב  בעולם  ה' 
עצמו... הוא פשוט הופיע מול אנשים והוכיח להם בשפה משלו והיגיון משלו שיש בורא עולם )כמו 
הסיפורים המוכרים שהוא שבר את הפסלים של אבא שלו... אברהם לא היה כמו גדעון שה' התגלה 
אליו שישבור את הפסלים... זו הייתה יוזמה נטו שלו... והוא גם לא ניסה לנמק את עצמו שה' אמר 
לו לעשות את זה( במקביל... להבדיל אלפי הבדלות היו גם כאלו שטענו שהם עצמם אלוהים, אם זה 
נמרוד או פרעה... כן... זה בהחלט גם היה... אבל לעמוד ולהגיד: אני הדובר של אלוקים!!! סליחה... 
מילא תגיד שאתה אלהים בעצמך... נו... 'נדבר על זה', אבל אם אתה לא אלוקים, ואתה רק הדובר 
שלו... הוא רק נגלה אליך... זה היה חסר תקדים!!! משה רבינו היה הראשון!!! ולכן משה רבינו כ"כ 
חשש... הוא עמד מול הנוסחה החדשה הזו ושאל את ה': למה שאנשים יאמינו לי?? הם יטענו שכל 
תורה  מתן  עד  ראשונה  עזרה  בתור  ומופתים  אותות  למשה  נתן  ה'  וכאן  זה...  את  להגיד  יכול  אחד 

ואח"כ ה' נגלה לכל עם ישראל והם ראו בעיניהם שה' מוסר תורה למשה... 
עכ"פ על הדרך, הרמב"ם כאן נותן לנו להבין את ההבדל בין המושג 'תורת האבות' ל'תורת משה'!!! 
כידוע: אמנם משה רבינו הוא המוסר של כל התורה כולה... אבל סו"ס יש את כל חומש בראשית 
שהיה עוד לפני שמשה רבינו נולד... ומשה רבינו רק כתב את זה ביום מתן תורה עצמו כמו שמבואר 
בפרשת משפטים 'ויכתוב משה את כל הדברים האלה' שנקראים 'דברי הברית...' ולמייעשה זה מה 
שמשה רבינו מסר לישראל ביום שלמחרת מתן תורה )או ביום שלפני, תלוי בדעת רש"י או בשאר 
הראשונים( שזה אומר: שכל התורה שעד!!! עד מתן תורה נקראת 'תורת האבות' ומכאן ואילך זה 

'תורת משה'!!! 
והשאלה שמתעוררת זה: מהי נקודת ההבדל?? 

אז הנה... הרמב"ם כאן נוגע בלב הנקודה!!! אומר לנו הרמב"ם: עד משה רבינו אין 'לשכת דוברות 
בורא עולם'!! אין סמכות מסוימת שהוא הדובר של בורא עולם והוא אומר לנו אחד שתים שלוש מה 
ה' רוצה... אלא מאי?? כל אחד אמור להבין לבד... כל אחד פועל על דעת עצמו... וקדימה... המקרופון 
בידיים שלך... אם תרצה תבחר בה' ותהיה אברהם אבינו, ואם תרצה ההיפך אתה יכול להיות נמרוד, 
ובאותה מידה אתה יכול להיות משהו כזה פרווה באמצע כמו לוט... הצד השווה שבין כולם שעם אף 
הקב"ה לא דיבר... שים לב: מפחיד להוציא מהפה: אבל יש מכנה משותף בין אברהם אבינו ל-להבדיל 
אלפי הבדלות- לנמרוד.. כמו שהקב"ה לא ציווה את אברהם שיצווה את בניו את ביתו אחריו לעשות 
צדקה ומשפט, כך גם הקב"ה לא הילך אימים על נמרוד והזהיר אותו שלא יעשה... הכל פתוח ולכל 
כיוון... מגרש נקי... אתה השחקן... אתה תחליט מתחילה ועד סוף איפה אתה ממקם את עצמך... זה 

'תורת האבות', אבל ברגע שמשה רבינו נכנס לתמונה... זהו!! 
משרטט  הוא  ה'...  של  הדובר  ה'...  של  השליח  שהוא  רבינו  משה  יש  מערכת!!!  יש  ואילך  מכאן 
בפנינו בדיוק מה רצון ה'... יש לו"ז מאוד ברור, ומגרש מאוד מסודר מה כן ומה לא... אמנם בתוך 
המגרש עצמו יש מרחב פעולה נרחב... אפשר לעלות ולהתעלות ומאידך אפשר להישאר נבל ברשות 
התורה.... אבל עדיין!! המגרש מתוחם ומתוזמן!! הקב"ה קובע מה הוא רוצה... ואתה פועל על פיו... 
אתה לא יכול לבנות במה ולהתחיל להמציא קרבנות ממוחך הקודח... ה' מצווה ואתה המבצע... את 
קרבני!! לחמי!! לאשי!! תשמרו להקריב לי.. תשמרו לעשות מה שאני מבקש ולא לפי מה שמתחשק 

לכם...  
זו נקודת ההבדל בין 'תורת האבות' שזה היום שלפני מתן תורה לבין 'תורת משה' שזה היום שלאחר 

מתן תורה...
---

לכם!!! שאמנם  דעו  היהודית...  לאומה  צוואה  ומוסר  האחרונה  ובנבואה  הנביא האחרון  וכאן מגיע 
משה  תורת  מוחלפת!!  תהא  לא  התורה  זאת  כי  משה,  תורת  את  תזכרו  עבדי'!!  משה  תורת  'זכרו 

עדכנית לנצח נצחים והיא הולכת ללוות אותנו וגם לבלות אותנו... 
עד כאן דברים פשוטים... אבל!!!! כאן ממשיך הנביא ועובר למשימה הבאה... 

הנה אנוכי שולח לכם את אליה הנביא לפני בא יום ה' הגדול והנורא... כן... כתוב כאן שה' ישלח את 
אליהו הנביא... נו... ו... ומה אליהו הנביא יעשה? מה יהיה התפקיד שלו??

אותנו  להחזיר  יהיה  הנביא  אליהו  של  התפקיד  אבותם!!!  על  בנים  ולב  בנים  על  אבות  לב  והשיב 
ל-תורת האבות!! כלומר: מצד אחד 'זכרו תורת משה עבדי', תורת משה תמיד תמשיך ותלווה אותנו 
כמערכת קבועה ובלתי משתנה... אבל!!! במקביל אליהו הנביא יגיע ויתרגל איתנו וילמד אותנו את 

'תורת האבות...' 
כן. כמו להבדיל, מצוי היום חדשים לבקרים שמכניסים לפתע איזה תוכנה טכנולוגית חדשה לחינוך 

איך אני אדע שאליהו הנביא, הוא זה 
שמושיט לי יד ל’שלום עליכם’??? 

2
קו שלהבת

074-701-7448074-701-7448

הנה לך דוגמא שגם בויכוחים ותהומות שמתגלים בין שנים, 
היא  המשותפת  המריבה  ולפעמים  משותף  מכנה  יש  תמיד 
יריבים  שני  בעיני  ראיתי  )כבר  בעצמו!!  המשותף  המכנה 
מושבעים שמישהו שלישי הביך אותם באיזה משפט שקשור 
לסכסוך שלהם... והכעס והמבוכה המשותפת של שניהם מול 
אותו אחד!! זה גופא מה שרקם ביניהם איזה מכנה משותף( 

את הנקודה הזו אפשר לקחת גם לעבודת ה'... ברגעים קשים 
אבינו  של  למקום  להיכנס  תנסה  ה'...  בעבודת  תסכול  של 
פחות  אחד שמרגיש  מישהו  פה  יש  שאם  להבין  שבשמים... 
זה אבא שבשמים...  בעצמך מרגיש  יותר את מה שאתה  או 
לשנינו קשה המרחק... לשנינו קשה הבדידות אחד בלי השני... 
שנינו מרגישים שמשהו פה מבולגן בעולם הזה ולא מסודר... 
לשנינו יש גם רגעים של כעס אחד על השני... הוא כועס למה 
אני לא מזדרז קצת יותר לחזור בתשובה כדי לאפשר לו לשוב 
נו...  רגעים של תסכול...  יש  לי  גם  .ואילו  שיותר מהר..  כמה 
שויין... אבל בסוף שנינו  אז קום  רבש"ע... אתה פה החזק... 

רוצים את אותו דבר!!! 

כשיש לי מעידה רוחנית ואז אני מרגיש שהקב"ה כועס עלי... 
הרגעים האלו הם רגעים של ריחוק!!! של הסתרה!! זה רגעים 
שבדרך כלל לא לוקחים אותנו למקום טוב, ובודאי לא מקרבים 
אותנו לה'... אבל מה אפשר לעשות... ה' מאוכזב ממני... אז 
רבש"ע:  בינינו...  המשותף  המכנה  את  נמצא  בא  בעיה!!  אין 
ציפית ממני שאני אעמוד בניסיון? אוי... גלוי וידוע לפניך שאני 
מאוכזב לא פחות ממך... אוי כמה אני מאוכזב מעצמי... גם 
אם  אז  לא...  ובסוף  יקרה  שזה  וחשבתי  להתגבר  רציתי  אני 
כבר בלאו הכי אתה יתברך מאוכזב וגם אני מאוכזב, אז בא 
נעשה את זה ביחד!!! בא נהיה מאוכזבים ביחד... וננחם אחד 
את השני... אני אנחם אותך יתברך ש... שאני מבטיח שפעם 
הבאה אני אתגבר... אבל אני מחכה גם לנחמה ממך יתברך... 
סו"ס גם אני בן אדם... בעצם סליחה... ח"ו... רק אני פה הבן 
עוזך  תנה  אותי...  תעודד  אותי...  תנחם  ה'...  אנא  אז  אדם!! 
הנה  ממך...  חיוביים  לדשי"ם  פעם  מידי  זקוק  אני  לעבדך... 
לך רגע קשה של אכזבה וריחוק שאפשר אותו בעצמו להפוך 

לרגע של חיבור ומכנה משותף... 

עם  מתואם  לגמרי  לא  שאני  רגע  כמעט  אין  בסוף  בסוף  כי 
מצפה  הוא  לישועה,  ממנו  מצפה  כשאני  שבשמים...  אבא 
לראות אותי מאושר לא פחות... כל מה שנותר לי זה בשלום 
אבא  עם  להשתוות  להגיע  ואישן...  אשכבה  יחדיו  יחדיו!!! 
שבשמים... לא חייבים בהכרח תמיד להכניע את רצוני לה'... 
ברוב הפעמים ניתן להשתוות ולהיות מתואם עם ה'... הצעת 

יעול... 

כך הצעתי לבחור בן עליה שהוא במתח כל חג שבועות וכל 
ר"ה... הוא בעצבנות יתר מאלע אלע השפעות שיבואו ובעיקר 
'שלא יברחו'... יעצתי לו: תשתף את בורא עולם... בסה"כ הוא 
גם במתח ממך... שעוד רגע אתה נכנס לדכאון מכל המתח 
ואתה נאבד לו... אז 'תרגיע' את הרבש"ע שאני פה בכל מצב... 
מקבל  שהוא  אותך  ירגיע  יתברך  הוא  שגם  ממנו  ותבקש 
ברחמים וברצון את התפילה שלך גם אם בדיוק בקדושת כתר 

אתה תזכר בבדיחה... 

של  בעיצומה  רקע  רעשי  מול  בדוק  ומתכון  יעול  הצעת  זה 
תקשורת עם אבינו שבשמים...  



העצמאי או לכל משרד ומוסד אחר וכדו', ואז שולחים צוות טכני שילמד את כולם 
)ליידער  איתה...  מסתדרים  ואיך  החדשה  התוכנה  עם  עובדים  איך  איתם  ויתרגל 
ליידער... האם להסתדר עם התוכנה או שהיא תסדר אותנו, אבל זה רק בתור דוגמא( 
'תורת  את  מכירים  ישראל  כלל  שנים  אלפי  במשך  הבדלות,  אלפי  אלף  להבדיל  אז 
משה'!! יש מערכת מסודרת!! יש כללים ברורים... משה רבינו הרועה הנאמן ואנחנו 
הצאן משתדלים ללכת בתלם ולשמור על המסורת שקבלנו וכך אנחנו צועדים אלפי 
שנים... אמנם אנחנו תמיד פוגשים בתחילת השנה את חומש בראשית ששם אנחנו 
קוראים על שלבי ההתהוות שלפני היותנו לעם... אבל זה פחות מעשי ונוגע אלינו... 
והם לא היו  זה תורת האבות.. כל העבודה שלהם הייתה בשורשי המצוות  כי סו"ס 
מוכתבים... אלא שלפתע!!! לפני בא יום ה' הגדול והנורא... כעת הקב"ה לפתע מזמין 
את 'תורת האבות' הלכה למעשה!! לא רק כחומש בראשית של חודש חשוון כסליו 

וחצי טבת... אלא כדרך חיים מעשית ויומיומית... 
והמיומן  הבקי  נשלח  כך  לצורך  הזו,  חדשה  הישנה  ה'תוכנה'  את  להפעיל  ובשביל 
ביותר, הלא הוא אליהו הנביא, הוא ישלח לתרגל ולהתאמן וללמד אותנו איך עושים 
שימוש מעשי ב'תורת האבות', בו בזמן שזה מקביל ומתואם בד בבד ל---זכרו תורת 

משה עבדי!!! 
למה דווקא אליהו הנביא נבחר 'להעביר את הקורס' הזה??? 

פנחס...  זה  כידוע  אליהו  הזו!!!  התוכנה  את  שגילה  הראשון  הוא  הנביא  אליהו  כי 
פנחס הוא הראשון שעמד יחד עם כולם מול שוקת שבורה... באותם שעות הקשות 
וכולם עומדים  ויש קריסת מערכות...  נצמד לפעור...  ישראל  ביותר ששליש מכלל 
ובוכים אובדי עצות ורואים איך ספינת כנסת ישראל טובעת ולא יודעים איך להציל 
את הספינה... ואפילו משה רבינו בכבודו ובעצמו, כביכול נתעלמה ממנו הלכה... ואם 
נסתמה עינו של משה רבינו... אז מי יכול לקום ולפעול... ופה לפתע הופיע פנחס ונזכר 

שיש תורת האבות... 
שיוצאת  הוראה  לכל  מוכתבים  אנחנו  ומאז  ה',  שליח  הוא  רבינו  שמשה  נכון  נכון!! 
רק  יודעים  אנחנו  האם  זהו??  האם  מדבר?  לא  רבינו  כשמשה  קורה  מה  אבל  מפיו, 
לקבל הוראות מגבוה?? האם מותר לנו גם לפעמים להבין עניין לבד?? אז הנה- אומר 
ציווה  לא  לאברהם,  פנה  לא  הקב"ה  האבות...  תורת  את  לנו  יש  זה  בשביל  פנחס... 
את יצחק, לא חייב את יעקב, ובכל זאת הם פעלו מתוך רגש נאמנות... ו... וזה חלק 
מהתורה!!! סו"ס חומש בראשית הוא חלק בלתי נפרד ועיקרי ויסודי מאוד בתורה 
שבכתב... ששם מה כתוב?? שם כתוב שיש כזה דבר להבין לבד!!!! רק בזכות שהיה 
לנו אברהם יצחק ויעקב שלא פעלו ממקום של שליחות אלא מיוזמה אישית... רק 
משם יכולנו לצעוד ולזכות להגיע לתורת משה... ועל פי ההבנה הזו קם פנחס מתוך 
העדה!!! ובחר בתורת האבות והחליט לפעול על דעת עצמו!!! כמו אברהם בשעתו... 
וה' מצביע על פנחס ואומר: פנחס בן אלעזר בן אהרן הכהן השיב את חמתי מעל בני 

ישראל בקנאו את קנאתי בתוכם ולא כיליתי את בני ישראל בקנאתי... 
ומאז פנחס הוא אליהו... ואליהו הוא הוא המייצג של הגילוי הגדול בעולם!!! הגילוי 
שמזכיר לכולנו שגם אחרי 'זכרו תורת משה', גם אז יש לנו תמיד את 'תורת האבות' 

במקביל!!! 
שיבא  מי  יבא  כי  האבות',  ל'תורת  משה'  'תורת  בין  נכון  לתמרן  זה  שנדרש  מה  כל 
ויגיד... אין בעיה... אני בוחר בתורת האבות... לא מעניין אותי מה משה רבינו אומר... 
משה  תורת  'זכרו  כתוב  זה  בשביל  בדיוק  שלא!!  זהו  אז  למערכת...  מחויב  לא  אני 
עבדי'!! אנחנו מחויבים לתורת משה בכל מצב ובלי התחמקויות, זאת התורה לא תהא 

מוחלפת... אלא מאי?? 
ירצה  בסוף  ה'  שלי...  המקרופון  על  מוותר  לא  שהקב"ה  במקביל!!!!  לזכור  תמיד 
לשמוע גם מה יש לי לומר... ה' רוצה גם את הביטוי שלי... ואי לכך: גם אחרי שאני 
תתכונן  בסוף...  בסוף  משה',  'תורת  של  המערכת  בתוך  גלאט  ואני  בתלם  הולך 
רבינו  לאיזשהו תרחיש... שביום בהיר פתאום אתה תעמוד מול סיטואציה שמשה 
לא מתערב... הוא משאיר בידיים שלך את המושכות... תתמודד לבד!!! הקב"ה רוצה 
לראות אותך לא רק פועל על פי פקודות... ה' רוצה גם יוזמה... אגב: זה מאוד לגיטימי 
ומתבקש... זה כמו שבהרבה מוסדות מקובל לתת איזה שי או מתנה לקראת החגים... 
אמיתית...  מחמאה  לא  זה  מהפרוטוקול!!  חלק  זה  עדיין  אבל  נחמד,  בהחלט  זה 
ממקום  שיגיע  החיים  באמצע  ככה  יוזמתי  שי  לאיזה  מחכה  עדיין  במשרד  העובדת 
אמיתי ולא רק לפי הספר... אין אחד שלא מבין את זה... אז זהו!! שכך בדיוק הקב"ה... 
ה' נתן לנו ספר חוקים שבזה אנחנו מוכתבים לכללים... אבל ה' לא מוותר על היוזמות 

האישיות!! וה' מזמין אותם!! ולרגעים האלו קוראים 'תורת האבות'!!! 
והיום אנחנו נמצאים בדור שכל כולו 'גילוי אליהו'!!! 

כלומר: היום כולם זוכים לגילוי אליהו ללא יוצא מן הכלל... רק מה? סו"ס אשרי מי 
שנתן לו שלום והחזיר לו שלום... ופה יש הרבה נופלים!! הרבה פעמים אליהו הנביא 
נותן לנו שלום עליכם אבל אנחנו לא מחזירים לו שלום... כי... כי אנחנו משחקים ראש 
קטן ומעדיפים שלא להבין שיש פה לחיצת יד... עד כאן מילים גבוהות... תכל'ס- כלפי 

מה הדברים אמורים?? 

היום לכל אחד מאיתנו יש את הרגע שאני לבד לבד... אין משה רבינו לידי... אין גם 
הוראות מגבוה... וגם אם יש... אז תסמוך על מי שתסמוך שהוא כבר הלעיט אותנו 
ושכנע אותנו שאין היום הנהגה וכל אחד עושה מה שהוא רוצה ו'איש לאהלו ישראל'  
ומי שאומר כך הוא לא לגמרי לגמרי טועה, לא בגלל שאין הנהגה!! אלא בגלל שכיום 
העובדה שמי שרוצה, יכול לעשות מה שהוא רוצה, ואין שום דרך למערכת ולהנהגה 
ובנותינו...   בנינו  וזו עובדה עגומה שאנחנו משלמים עליה במיטב  לאכוף אף אחד... 
אבל צריך לדעת שזה לא פשלה!! זה מתוזמן ממנו יתברך!! כי היום ה' יתברך מזמין 

'תורת האבות'!!! ה' היום מזמין יוזמה!!! 
כן... שלא תגיד שלא הכינו אותך... אתה תמצא את עצמך ברגעים של לבד לבד מול 
ניסיונות, וברגע הראשון אתה תכעס... איפה המערכת... למה לא מטפלים בעיות?? 
למה לא מסלקים את כל המפגעים? אבל התלונות שלך לא באמת מעניינות את היצר 
יכול להגיע עד שאול תחתית מתוך  הרע... העובדה המוגמרת היא שכל אחד היום 
הקהילה הכי שמורה, וכל אחד יכול להגיע עד כסא הכבוד היישר משאול תחתית... 
מי  אפילו  אין  אבל  צודק...  שתהיה  להיות  יכול  המערכת,  את  תאשים  אתה  ואם 

שיצדיק אותך... אז מה תעשה??
כאן מגיע אליהו הנביא ומצביע לך: ההלו... תקום מתוך העדה ותפנים: אין הדבר תלוי 
פה  אני  ה':  לך  מבטיח  ואני  בעיניים  לקב"ה  מסתכל  אני  קשר!!!  יוזם  אני  בי!!  אלא 
בשבילך! זו יוזמה שלי!! אף אחד לא יודע מה עובר עלי... אם אני אפול אף אחד לא 
יסלק אותי מהמוסדות בגלל זה... ואם אני אתגבר ואעמוד בניסיון אף אחד לא יקדם 
אותי לספסל המזרח בביהכנ"ס... אני עושה את זה רק רק למענך יתברך ביוזמה שלי!! 
כן... יש לי את זה בגנים מאברהם יצחק ויעקב... אמנם מאז יש לנו את תורת משה... 
השבת  לצידי...  לא  התומכת  החרדית  שהמערכת  ברגעים  נמצא  אני  עכשיו  אבל 
התאחדות והקביים החברתיים לא הצליחו לרומם אותי בשעות הקשות... אבל אני 

כאן איתך יתברך... 
הנה לך יהודי שהחזיר שלום לאליהו הנביא!!! הרגעים האלו הם פוטנציאל של גילוי 
אליהו!! ההכרה שאין הדבר תלוי אלא בי... ההכרה שמותר לי לתת לקב"ה מפגנים 
גם אם זו לא התראה אדומה מהמערכת... מותר!!! מותר שיהיו רגעים שאף אחד לא 
נושף לי בעורף... אף אחד לא יגיד לי... אני פתוח ולכל כיוון... יש בפני אפשרויות בלתי 
מוגבלות...  מצד אחד יש לי אפשרות להיות אברהם אבינו ומאידך יש לי אפשרות 
להיות נמרוד הרשע... ואם בחרתי בה' אני אברהם אבינו בכבודו ובעצמו!!! ובשביל 

להיות אברהם אבינו, זה רק אם אני יכול להיות באותה מידה נמרוד הרשע... 
אבינו...  אברהם  להיות  יכל  לא  יהודי  פעם  אף  כמעט  הדורות,  כל  לאורך  שתבין: 
ולמה?? כי בשביל להיות אברהם אבינו צריך שהמגרש יהיה נקי... אף אחד לא נושף 
בעורף... אין לך לחץ חברתי... ואין לך גם היררכיה לא של לשכת הגזית וגם לא של 
פעם  לך  נראה  מתי  אבינו...  אברהם  של  הנתונים  הם  אלו  כלום!!!  קהילות...  רבני 

האחרונה היה כזה דבר??  
והיום יש לנו את זה עשרים וארבע שעות!!! זה מפחיד ומכונן כאחד!! 

נמרוד  להיות  אפשרות  לו  שיש  ומי  קושי...  שום  בלי  הרשע  נמרוד  להיות  אפשר 
הרשע, יכול באותה מידה לעשות את הבחירה ההפוכה ולבחור להיות אברהם אבינו 

בעצמו... 
זה 'והשיב לב אבות על בנים ולב בנים על אבותם'!!! זו תופעה שמתגלית לנגד עינינו 
בשנים האחרונות... היום כל יהודי שמתמודד מול פגעי הטכנולוגיה... זה והשיב לב 
הרשת...  כל  אחד...  מצד  כולו  העולם  כל  בחרן...  נמצא  כעת  הוא  בנים...  על  אבות 
! ? הוא צריך כעת לבחור האם אני מהעבר   ? והוא  האתרים.. כולם מהעבר אחד... 
השני או לא... וכשהוא בוחר לנטוש ולהתנתק ולהתגבר... יהיו כאלו שיזלזלו.. אבל 
יהודי שמצא את  כאן  היה  גנים מובהקים של אברהם העברי!!!  כאן  רואים  בשמים 
עצמו לבד לבד!! הוא מהעבר אחד וכל העולם מהעבר השני... הרגעים האלו נחשבים 
בשמים בסדר גודל של 'האדם הגדול בענקים' הלא הוא אברהם אבינו... למה אברהם 

נקרא 'גדול בענקים'?? 
לו  אומרים  מוצלח,  ביצוע  עושה  כשמישהו  אבל  המודרנית...  התשובה  על  סליחה 
אתה גבר... וכשהוא עושה ביצוע מרהיב... אומרים לו: אתה גדול מהחיים... וכשהוא 
עושה ביצוע מטורף, מה אומרים לו? אתה עענק!!!! אז הנה... מי שיש לו את הכח 
לעמוד לבד לבד מהעבר האחד כשכל העולם מהעבר השני, אין לנו מדליה עוצמתית 

פחות מ-הגדול בענקים!!!! 
ויש לנו את זה... ישראל אשר בך אתפאר... הקב"ה כבר מתגאה בעמידה בניסיונות 
שלנו, כל מה שנותר לנו זה שגם אנחנו נתחיל להעריך את העמידה בניסיונות שלו, גם 

באופן חלקי. 

המשך מעמ’ קודם
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מצות קדושים תהיו היא מיסודות היהדות, לדעת רבים ממוני המצוות 
ענינה  יסוד  המצוות,  תרי"ג  בכלל  נכללת  אינה  תהיו  קדושים  מצוות 
של מצוה זו לפירושו של הרמב"ן הוא הפרישות מן הדברים המותרים 
דהיינו לא להיות נבל ברשות התורה. על פי טעם זה אי אפשר לצוות 
על יהודי במצוה זו, כי אז אין זה קידוש עצמו במותר לו, כדי לתת כר 
זו, השאיר הקב"ה תחום נרחב בחיי האדם הנתון  נרחב לקיום מצוה 
זאת  עם  יחד  יעשה,  לא  לאו  ואם  יעשה  לעשות  רצונו  אם  לרשותו 

מבקש הקב"ה מאיתנו כביכול קדושים תהיו קדש עצמך במותר לך.
 ענין זה מעלה תמיהה קשה ביותר, יש כאן סתירה לכאורה מצד אחר 
מותר ומצד שני ה' רוצה שנאסור זאת על עצמינו, אם הקב"ה מעוניין 
הוא  בתורתו, מדוע  עלינו  זאת  מצוה  לא  הוא  שנהיה קדושים, מדוע 
מחייב אותנו לפרוש מן המותר לנו, מדוע על פי גדרי ההלכה נחשבים 

חלקים אלו כמותרים.
לדוגמא  היהדות.  מיסודות  היא  תהיו"  "קדושים  זו  מצוה  ועוד,  זאת   
הלכה פשוטה היא שגוי הבא להתגייר ומקבל עליו עול תורה ומצוות 
על כל פרטיהן ודקדוקיהן בשלימות, אם אינו מקבל עליו את מצות 
קדושים תהיו, דהיינו שהוא רוצה להשאר נבל ברשות התורה, פשוט 
וברור שלא נקבלנו ליהדות, נמצא אם כן שמצוה זו הינה חיוב גמור, 
אם כן מתחזקת השאלה מדוע נחשב ענין זה כדברי הרשות? בן סורר 
סורר  בן  בפרשת  הרמב"ן  מכך  ויותר  תהיו,  קדושים  על  עבר  ומורה 
ומורה  סורר  בן  כי חטאו של  כי תצא(, מבאר  )דברים פרשת  ומורה 

שחייב מיתה הוא משום שעבר על מצות "קדושים תהיו".
יש חיוב מיתה? החתם  זו   והדבר הוא פלא האם על אי קיום מצוה 
תורה  הגיעה  חז"ל  שאמרו  מה  לפי  גם  שהרי  להקשות  מוסיף  סופר 
לסוף דעתו, סוף שמכלה ממון אביו ומבקש לימודו ואינו מוצא ועומד 
"ימות זכאי ואל ימות  בפרשת דרכים ומלסטם הבריות, אמרה תורה 
חייב", וקשה הרי גם אם היה מלסטם בפועל את הבריות, לא יהיה דינו 
אלא כרוצח שמיתתו בסייף, ובן סורר ומורה שעדיין לא עשה מאומה 
רק אכל טרטימר בשר ושתה חצי לוג יין נסקל, והרי סקילה היא מיתה 

חמורה יותר.
 ועוד האבן עזרא בפרשת בן סורר ומורה מכנה אותו בשם אפיקורוס כי 
לא יבקש חיי העוה"ז, כי אם להתענג על מיני מאכל ומשתה, ויש להבין 

וכי מי שמבקש את חיי העולם הזה כדי להתענג נקרא אפיקורוס?
 קטן שזה עתה נכנס לעול המצוות, לא מדובר בעבריין כפי שמצטייר 
בהוראת  נעשה  הכל  ואמו,  אביו  משל  היא  אכילתו  ראשון,  במושכל 
אם  ודוקא  כשרים  מאכלים  כשאכל  דוקא  ניתן  הסקילה  חיוב  היתר, 
אכלם ביום המותר באכילה, ויותר מכך אפילו אם אכלם בתענית ציבור 
דרבנן, אינו נעשה בן סורר ומורה, קיימת הקפדה כביכול שלא יהיה 
במעשיו חטא נוסף מלבד עוון אכילתו, ונמצא אם כן שמצד ההלכה 
אלא, שחשקה  פרטיה,  כל  על  בהלכה  מדקדק  הוא  גמור  צדיק  הוא 
ושוב  תורה,  דין  פי  על  הוא  הכל  זאת  עם  ויחד  ולהנות  לזלול  נפשו 
בגין כך  זו הוא חייב סקילה, האם  נטיה  נשאלת השאלה האם בגלל 

כותבת עליו התורה "ובערת הרע מקרבך".
במטרה להבין ענין זה עלינו להקדים ענין חשוב שהוא יסוד ושורש 
שנתגלה  מוסד  יסוד  הזה,  לעולם  ולירידתנו  הרוחנית  עבודתינו  לכל 
לנו מדברי רבותינו ואשר נגלה להם מסוד ה' ליראיו הוא, כי רצון ה' 
יתברך בבריאת העולם הוא להיטיב לנבראים, ההטבה השלימה היא 
הטבה שאינה לחם חסד, כלומר אין הטבה הניתנת ללא תמורה, אלא, 
היא דבר הנקנה ביגיעה, לכן ברא הקב"ה את העולם הזה הכניס אליו 
את האדם וקבע מערכת של מצוות מחד ודרך של נסיונות ופיתויים 
מאידך, והיה אם יהיה האדם לבן חיל וינצח במלחמה הקשה, הוא יקבל 
את שכרו בשלימות ותהיה זו הטבה שאין עמה בושה, הטבה הניתנת 

חלף עבודתו. 
עלינו להעמיק עוד בענין, רצונו של ה' יתברך הוא לתת לנו שכר על 
בחירתנו בטוב, לפיכך נתן לנו ה' את יכולת הבחירה החופשית ואכן 
לקיים  האם  ההחלטה  נתונה  ובידינו  לרע  לטוב  בין  לבחור  בכוחנו 
בנפש  מוטבע  זאת  עם  יחד  לאו,  אם  ומצוותיה  התורה  את  ולשמור 
האדם רגש של יראה ופחד טבעי מעבירה, האדם מכיר ויודע מי הוא 
לציוויו,  ישמע  הוא עלול להפסיד אם לא  ומה  כוחו  עולם, מה  בורא 
נמצא איפוא שהאדם מפחד מהעונש המגיע למי שמיפר את דבר ה' 

ואין זו בחירה מוחלטת. 
נסביר את הדברים, רגש היראה מכריח את האדם לבחור בטוב והוא 

ממעט ומגביל את חופשיות הבחירה במטרה, לשבר את האוזן נתאר 
על  מאיים  מזויין  ליסטים  כי  הבדלות  אלפי  אלף  להבדיל  לעצמינו 
חייו של אדם אם לא יציית לדבריו, אדם זה עשה כמובן את כל מה 
שלא  בוודאי  כך  על  שכר  לבקש  יהין  האם  הליסטים,  ע"י  שנתבקש 
הוא ישמח ויסתפק בכך שב"ה נפשו ניתנה לו לשלל, כל שכר שינתן 
גם  להבדיל  הדברים  פני  הם  כך  חינם.  ומתנת  חסד  כלחם  יחשב  לו 
במצוות התורה, למרות העובדה שהקב"ה נתן ביד האדם את הבחירה 
ובאפשרותו לחיות חיי דמיון ולא להאמין בשכר ועונש סוף סוף אדם 
זה אינו אלא שוטה, אם הוא מתעלם מן המציאות מי שמתבונן מעט 
בעולם ויראת שמים נוגעת לליבו יודע בודאות כי יש דין ויש דיין. כמו 
כן שהאדם  אם  נמצא  במשפט",  האלוקים  יביאך  הכל  "ועל  שנאמר: 
הדברים  אמורים  בפרט  הטובה,  הבחירה  את  לבצע  מוכרח  כאילו 
כלפי יהודי שהתחנך על ברכי התורה משחר נעוריו, ויודע כי על קיום 
ושמירת התורה על רמ"ח מצוות עשה ושס"ה מצוות לא תעשה יש 
השלימות,  בפסגת  שכרו  את  יקבל  לא  בודאי  הוא  ואזהרות,  עונשים 
שהרי סוף סוף נזהר מלחטוא גם בגלל פחדו הטבעי, מלבד בחירתו 

בטוב.
 היכן הוא המקום שבו יהודי יכול לגלות את נאמנותו לקב"ה בצורה 
כאשר  דוקא,  תהיו"  "קדושים  במצות  אומר  הוי  ביותר?  המושלמת 
הדבר מותר לך ויחד עם זאת אתה מבין ויודע כי אין זה רצון ה', ובשל 
כך אתה נמנע מלעשותו. בהמנעות זו הוכחת את בחירתך החופשית 

בלי כפיה ועל כך מגיע לאדם שכר מושלם. 
נובעת  ומכאן  רשות  בגדר  נותרה  תהיו  קדושים  מצות  זה  מטעם 
העולם  תיקון  כל  היהדות,  נקודת  מרכז  את  מהווה  היא  חשיבותה, 
ותכלית הבריאה תלויים במצוה זו יותר מאשר בכל מצוה אחרת, שהרי 
כפי שביארנו רק באמצעות מצוה זו כל יהודי יהיה ראוי באמת לקבל 

את השכר הגמור והשלם שהקב"ה רוצה להעניק לנו.
ומה הוא מבקש מאיתנו, בני  זה הקב"ה נמצא כביכול בידינו   בענין 
יקירי! ברצוני להעניק לך הטבה שלימה ללא שיעור וגבול תן לי את 
האפשרות לתת לך, אינני יכול לצוות עליך להתקדש במותר לך ולפרוש 
משערי ההיתר, שהרי סוף סוף היתר הוא, אך עליך להבין כי זהו רצוני, 
קבל אותי למלך עליך מרצונך ואז אוכל להיטיב עמך בתכלית ההטבה.

 לאור כל זאת יובן היטב מדוע גוי שבא להתגייר אם לא יקבל עליו 
גם את מצוות קדושים תהיו לא נקבלנו ולא נגייר אותו, הטעם הוא, כי 
מצוה זו אינה מנהג טוב או מנהג חסידות, היא יסוד היהדות ממש היא 
קשורה למטרת קיום העולם ובלעדיה אין העולם יכול להגיע לתכלית 
בריאתו, מעתה נבין את עניינו ועונשו של בן סורר ומורה כיון שאותו 
די  לא  כי  להבין,  חובה  עליו  מוטלת  מצוות,  עול  עתה  זה  קיבל  נער 
בקיום המצוות גרידא, אלא, חובה עליו להלך בדרכי ליבו של הקב"ה, 
לאהוב את מה שה' אוהב ולשנוא את מה שה' שונא, גם בלי שנאמר 
לו את הדברים בפירוש. אם בתחילת דרכו לאחר שקיבל עול תורה 
ומצוות הוא לא מבין כי הפרישה מתענוגי העולם הזה וההתקדשות 
במלכות  מורד  שהוא  נמצא  היהדות,  יסוד  הן  המותרים  מהדברים 
שמים, לעומת זאת, אם אכל נבילות וטריפות הוא עבריין שעושה את 
מעשיו מתוך רוח שטות שנכנסה בו, הוא יודע שצפוי לו עונש ואף על 
פי כן הוא עושה את מעשיו, אולם סוף סוף הוא אינו עובר בשיטה על 
רצון השם, לא כן בן סורר ומורה הוא מוכן על פי שיטה לקבל עול 
היא מרידה במלכות  זו  לקבל,  מוכן  אינו  עניני חסידות  ואילו  מצוות 
הוא  יכול להכריח  אינו  הנקודה שבה הקב"ה  יהודי מנצל את  כאשר 
נחשב כמי שאומר לקב"ה מה שאני מוכרח לעשות עבורך אני עושה 
זהו עסקי, שהרי הדבר הוא רווחי בשבילי אם אשמור את המצוות יהיה 
לי טוב ואקבל שכר ואם חלילה להיפך יהיה לי רע, לעומת זאת מה 
שאינני מחוייב אינני נותן, מה שאתה לא יכול לכפות עלי לעשות אינני 

עושה, זהו ניצול של מידת טובו של ה' יתברך.
אודה ואבוש שמצוה זו שהיא כל כך יסודית בהוייה של היהודי, נשכחה 
כמת מלב, ובים התאוות המציף אותנו, אנחנו טובעים.. מי יתן ונזכה 
של  זו  נעלה  למצוה  שייכים  ולהיות  השערה  בחוט  אפילו  להתקדש 

קדושים תהיו.    
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